
Afdelingsrådsmøde den 9. april 2024  

 

Til stede:  

Forældre: Malene, Danny, Sisse 

Personale: Lone, Jeanette, Stine og Krista  

Afbud:  

Steffen, Lærke, Therese  

 

Dagsorden:  

1. Nye forældrerepræsentanter til afdelingsrådet  

2. Hvad er afdelingsrådets arbejde 

3. Forskønnelsesdagen 

4. Markedsdagen  

5. Mobil- og skærmpolitik  

6. Næste møde 

 

 

1. Nye forældrerepræsentanter 

Vi har brug for flere forældre i afdelingsrådet. Hvordan rekrutterer vi?  

Malene vil gerne lave forslag til et indbydende opslag: ”Vi har ledige pladser!” 

Sender til os andre og drøftes på kommende afdelingsrådsmøde i maj.  

På Markedsdagen planlægges med en bod om afdelingsrådets arbejde. Vi skal gøre mere opmærksomme på 

arbejdet og forsøge at rekruttere nye repræsentanter.  

 

Afdelingsrådets medlemmer pt.:  

• Danny: 2.-3. kl.  

• Sisse: 0. klasse:  

• Lærke: 0. klasse + børnehaven 

• Therese: børnehaven (Månestuen) 

• Helle: 5. klasse 

• Steffen: 4.-5. klasse 

Vi mangler repræsentanter for:   

• 1.klasse:  

• klasse:  

• Kommende 0. klasse: 

• Solstuen:  



 

Malene træder ud af afdelingsrådet efter 12 år. 1000 tak for din store indsats, Malene!       

 

2. Afdelingsrådets arbejde 

Afdelingsrådet er et vigtigt demokratisk forum, hvor forældrerepræsentanter og personale mødes i dialog 

om skolens og dagtilbuddets udvikling og årshjul. Skolebestyrelsen arbejder overordnet i 

distriktsskolefællesskabet, mens afdelingsrådet er lokalt forankret. Her er der mulighed for stor, lokal 

indflydelse på den retning, vi sætter for stedets børn og forældre.  

Vi vil gerne have lavet en folder, som beskriver afdelingsrådets arbejde, omfanget af møder og formålet 

med det. Der ligger noget helt overordnet på hjemmesiden, men ikke noget der er lokalt forankret for 

Egebjerg. Vi vil gerne kunne give den til nye forældre i forbindelse med skole- og børnehavestart.  

Afdelingsrådet skriver input til indhold. Danny samler op på det, der ligger på hjemmesiden allerede. 

Skolens sekretær er dygtig til at layoute. Krista beder hende om at sætte det op. Derefter til drøftelse i 

afdelingsrådet.  

 

3. Forskønnelsesdagen  

Forskønnelsesdagen er en vigtig dag ift. at styrke relationer og stedets kultur. Vi håber på et stort fremmøde 

i år.  

Forældrekaffe den 24/4 fra kl. 14-16 inden Forskønnelsesdagen: Gøre reklame for forskønnelsesdagen. 

Også for bedsteforældre! 

Forskønnelsesdagen med fællesspisning 

Lave opslag – hvem? Afdelingsrådet kan indkalde til arbejdsdag.  

Personale spørger elevrådet og forældrene, om de har idéer og ønsker 

 

 

4. Markedsdagen  

Faglige input og børne-loppemarked – samme koncept som sidste år. Program for dagen sendes ud.  

Egebjerg IF har en stand + popcornmaskine og/eller slush ice. Overskud til skolen.  

Afdelingsrådet har kagebod og står for pølser på bål som sidste år.  

Opslag om donation af kager – Helle? Koordinering + vagtplan. Vigtigt at nogen kommer tidligt og brygger 

kaffe og stiller op. Is og juice igen i år.  

Forældrerepr. mødes og aftaler nærmere. Minus personale. Dato: ? 



MobilePay – hvem har fået overførslen fra sidste år? Det har Steffen. Sisse og Steffen koordinerer. Sisse er 

kasserer.  

 

5. Mobil- og skærmpolitik 

Gennemgang af skolebestyrelsens oplæg til mobil- og skærmpolitik. Skolebestyrelsen har lavet et forslag til 

et overordnet princip, som skal forankres til den lokale kontekst.  

Afdelingsrådet bakker op om, at skolen, sfo 1, sfo 2 og børnehaven er mobil- og skærmfri. Skolens hidtidige 

mobilpolitik tilpasses til den nye virkelighed med smart watches, mobilhoteller m.m.  

Der laves tekst, der understøtter behovet i den konkrete afdeling: SFO, skole og dagtilbud.  

Afdelingsrådet har den holdning, at skærme skal være lærer-/voksenstyrede og at mobilerne skal afleveres i 

skoletiden og SFO 1 og 2.  

I børnehaven har vi oplevet enkelte børn med mobiltelefoner. Det er kommet bag på personalet. Mobiler er 

heller ikke tilladt i børnehaven med mindre, der er et pædagogisk behov.  

OBS på forældrenes mobilbrug på matriklen. Skærm- og mobilpolitik omfatter også forældre i hele 

åbningstiden.  

Vigtigt, at der er pædagogisk begrundede undtagelser for ordblinde elever, nytilkomne elever og i uv-

øjemed. 

Afdelingsrådet indstiller til, at skærmbrug i øvrigt skal være lærerstyret. Børnene skal ikke kunne tilgå spil på 

skolens computere. Det er et forældreanliggende og hører ikke skoletiden til.  

Afdelingsrådet tilslutter sig i øvrigt skolebestyrelsens forslag og den lokalt tilpassede skærm- og mobilpolitik 

for Egebjerg Skole, SFO 1 og 2 samt Børnehave. 

 

6. Næste møde 

Tirsdag den 7. maj. Hvordan kan vi få et bedre forældrefremmøde? Datoerne har været i kalenderen længe. 

Kan vi lave en sms-kæde?  

Stine skriver ud og minder om mødet. Vigtigt at melde ind, om man deltager, så vi kan aflyse, hvis der er for 

mange afbud. Vi skal helst ikke være flere medarbejdere end forældre.  

 

Referent: Krista  

 


